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DARBAS SEIME 
 

2017 m. kovo 1 d. kartu su Seimo Pasipriešinimo okupaciniams režimams dalyvių ir nuo 

okupacijų nukentėjusių asmenų teisių ir reikalų komisijos nariais išvažiuojamojo posėdžio metu 

lankiausi Lietuvos gyventojų genocido ir rezistencijos tyrimo centre. Šio centro generalinė direktorė 

Teresė Birutė Burauskaitė, pavaduotojas ūkio reikalams Vytas Lukšys, Tyrimų departamento 

direktorius Arūnas Bubnys, Memorialinio departamento direktorė Gintarė Jakubonienė ir 

pavaduotojas Eugenijus Peikštenis, Teisės ir personalo administravimo skyriaus vedėjas Algirdas 

Adomas Stankevičius supažindino su institucijos struktūra, pagrindinėmis veiklos sritimis, atliktais 

darbais ir iškylančiomis problemomis. Sutarėme, kad problemas spręsti tikslinga struktūriškai – 

įsigilinant atskirai į kiekvieno Lietuvos gyventojų genocido ir rezistencijos tyrimo centro 

departamento problemines veiklos sritis. Šios dienos posėdyje nagrinėjome tokius klausimus:        
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1) Dėl Lietuvos gyventojų genocido ir rezistencijos tyrimo centro veiklos sričių plėtros; 2) Dėl 

rezistencijos laikotarpio įamžinimo; 3) Dėl tremties ir rezistencijos muziejų veiklos; 4) Dėl įstatymų 

projektų. (Plačiau: http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=16006&p_k=1&p_t=169690; http://www.lrs.lt/sip/portal. 

show?p_r=16007&p_k=1&p_t=169845.) 

2017 m. kovo 2 d. dalis Seimo valstiečių ir žaliųjų frakcijos narių, dirbančių Kultūros, 

Sveikatos reikalų, Švietimo ir mokslo komitetuose, apsilankėme 

Vyriausybės rūmuose bei susitikome su premjeru Sauliumi 

Skverneliu. Diskusijos, kuri tuko ilgiau nei valandą, metu 

daugiausiai kalbėjome apie Vyriausybės programos 

įgyvendinimo plano galutinį projektą. Dokumentas – 

ambicingas. Kita vertus, ministras pirmininkas įsitikinęs, kad jį 

galima realizuoti. Tai džiugina. Pokalbio metu išaiškėjo, jog viešojoje erdvėje sklindantys gandai 

apie šį dokumentą neatitinka tikrovės. Turiu galvoje istorijas apie automobilių su dyzeliniais 

varikliais apmokestinimą, solidarumo mokestį ir t. t. Pasirodo, kad šių legendų autoriai net 

nesivargino aiškintis faktų tikrumo. Toks grubus, net amatininkiškas darbas tikrai nustebino. 

Vadinasi, šiuo atveju svarbiau paskelbti antį, o ne patikrintą faktą. Taip ir gimsta socialinės įtampos 

mūsų jautrioje visuomenėje. Skirta valanda prabėgo akimirksniu. Manau, kad pokalbis buvo 

naudingas visiems. Tai – gera politinės veiklos praktika. Ją reikėtų tęsti. (A. Kubilienės nuotrauka; 

plačiau: https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/66e68791ff1c11e6ae41f2dbc54c44ce?positionInSearchResults= 

0&searchModelUUID=80a3ee11-3564-4d72-a03b-f2b87c3e4ddc.) 

2017 m. kovo 8 d. dalyvavau Švietimo ir mokslo komiteto posėdyje. Svarstėme šiuos 

klausimus: 1) Dėl 2017 m. Seimo II pavasario sesijos Komiteto darbo plano; 2) Dėl pedagogų 

atlyginimų didinimo; 3) Tarptautinių švietimo tyrimų rezultatai ir išvados, veikla po tyrimų; 4) Dėl 

Širvintų savivaldybės merės kvietimo; 5) Dėl atstovo skyrimo į Neformaliojo suaugusiųjų švietimo 

tarybą. (Plačiau: http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=15925&p_k=1&p_t=169792; http://www.lrs.lt/sip/portal.show 

?p_r=15926&p_k=1&p_t=170079.) 

2017 m. kovo 9 d. kartu su kolega Stasiu Tumėnu Seime susitikome 

su Šiaulių universiteto prorektoriais prof. Ingrida Šauliene, dr. Remigijumi 

Bubniu bei Senato pirmininke prof. Diana Strakšiene. Diskutavome apie 

aukštojo mokslo reformą ir Šiaulių universiteto vietą joje. Tikiuosi, kad 

visos pusės elgsis apgalvotai ir atsakingai. Privalome kurti, o ne griauti. 

(Nuotrauka iš asmeninio archyvo.) 

2017 m. kovo 15 d. dalyvavau Švietimo ir mokslo komiteto posėdyje. Svarstėme šiuos 

klausimus: 1) Dėl Seimo nutarimo „Dėl Lietuvos Respublikos Seimo II (pavasario) sesijos darbų 

programos“ projekto; 2) Tarptautinių švietimo tyrimų rezultatai ir išvados, veikla po tyrimų; 3) Dėl 

lituanistikos studijų ir mokslo; 4) Dėl apskritojo stalo diskusijos „Kalbų politika aukštojoje 

mokykloje: tikslai, poreikis, nauda“ rezoliucijos; 5) Dėl pasirengimo svarstyti ES struktūrinių fondų 

2014-2020 m. lėšų panaudojimo švietimo ir mokslo sritims. (Plačiau: http://www.lrs.lt/sip/ 

portal.show?p_r=15925&p_k=1&p_t=170154; http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=15926&p_k=1&p_t=170484.) 

2017 m. kovo 15 d. dalyvavau Pasipriešinimo okupaciniams režimams dalyvių ir nuo 

okupacijų nukentėjusių asmenų teisių ir reikalų komisijos posėdyje. Svarstėme šiuos klausimus: 1) 

Dėl komisijos pavadinimo ir nuostatų keitimo; 2) Dėl paminklo Lukiškių aikštėje; 3) Dėl įstatymų 

projektų; 4) Dėl piliečių laiškų. (Plačiau: http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=16006&p_k=1&p_t=170049; 

http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=16007&p_k=1&p_t=169845; http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=16007&p_k= 

1&p_t=170413.) 

2017 m. kovo 15 d. dalyvavau Peticijų komisijos posėdyje. Svarstėme šiuos klausimus:        

1) Tomo Žumbakio peticijos „Dėl konstitucinės teisės į nemokamą mokslą visiems gerai 

http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=16006&p_k=1&p_t=169690
http://www.lrs.lt/sip/portal.%20show?p_r=16007&p_k=1&p_t=169845
http://www.lrs.lt/sip/portal.%20show?p_r=16007&p_k=1&p_t=169845
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/66e68791ff1c11e6ae41f2dbc54c44ce?positionInSearchResults=%200&searchModelUUID=80a3ee11-3564-4d72-a03b-f2b87c3e4ddc
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/66e68791ff1c11e6ae41f2dbc54c44ce?positionInSearchResults=%200&searchModelUUID=80a3ee11-3564-4d72-a03b-f2b87c3e4ddc
http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=15925&p_k=1&p_t=169792
http://www.lrs.lt/sip/portal.show%20?p_r=15926&p_k=1&p_t=170079
http://www.lrs.lt/sip/portal.show%20?p_r=15926&p_k=1&p_t=170079
http://www.lrs.lt/sip/%20portal.show?p_r=15925&p_k=1&p_t=170154
http://www.lrs.lt/sip/%20portal.show?p_r=15925&p_k=1&p_t=170154
http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=15926&p_k=1&p_t=170484
http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=16006&p_k=1&p_t=170049
http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=16007&p_k=1&p_t=169845
http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=16007&p_k=%201&p_t=170413
http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=16007&p_k=%201&p_t=170413
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besimokantiems studentams tinkamo įgyvendinimo“ nagrinėjimas iš esmės; 2) Giedriaus Šarkano 

peticijos „Dėl Lietuvos Respublikos švenčių dienų įstatymo pakeitimo ir Lietuvos Respublikos 

darbo kodekso 162 straipsnio 1 dalies 13 punkto išbraukimo“ nagrinėjimas iš esmės; 3) Dėl 

Vaclavo Jurkevič kreipimosi „Dėl Lietuvos Respublikos baudžiamojo kodekso 260 straipsnio“; 4) 

Dėl Vinco Jokimo prašymo; 5) Dėl Virginijaus Partauko ir kt. pareiškėjų kreipimosi „Dėl Lietuvos 

Respublikos paramos būstui įsigyti ar išsinuomoti 24 straipsnio 1 dalies papildymo 8 punktu“; 6) 

Dėl Antano Algimanto Miškinio kreipimosi „Dėl energijos efektyvumo teisinio reguliavimo“; 7) 

Dėl Antano Algimanto Miškinio kreipimosi „Dėl žodžio nacionalinis vartojimo asociacijų 

pavadinime“. (Plačiau: http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=16011&p_k=1&p_t=169851; http://www.lrs.lt/sip/ 

portal.show?p_r=16012&p_k=1&p_t=170402; http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=16073&p_k=1.) 

2017 m. kovo 22 d. dalyvavau Švietimo ir mokslo komiteto posėdyje. Svarstėme šiuos 

klausimus: 1) Dėl Švietimo įstatymo Nr. I-1489 48, 59 ir 60 straipsnių pakeitimo ir Įstatymo 

papildymo 51 ir 591 straipsniais įstatymo projekto; 2) Dėl Akademinės etikos ir procedūrų 

kontrolieriaus 2016 m. veiklos ataskaitos; 3) Dėl 2017 m. Kalbos premijos konkurso; 4) Dėl 

siūlymo 2019 m. skelbti Jėzuitų misijos Lietuvoje metais. (Plačiau: http://www.lrs.lt/sip/portal.show? 

p_r=15925&p_k=1&p_t=170598; http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=15926&p_k=1&p_t=170746.) 

2017 m. kovo 27 d. vykau į Suvalkiją aiškinti švietimo reformos 

peripetijas. Seniai bebuvau šiame krašte. Pirmiausiai atvažiavau į Kazlų 

Rūdą, kur Savivaldybės salėje jau laukė vietos pedagogų bendruomenė, 

kuri negailėjo klausimų. Vyko tikrai darbinė diskusija, užsitęsusi beveik dvi 

valandas. Pedagogai didelį nepasitenkinimą reiškė mokslo metų 

prailginimo klausimu. Ar tai pirmaeilė reformos problema? Aišku, kad ne. Tai, mano galva, 

reformos supaprastinimas bei dėmesio sutelkimas į detales. Manau, kad išsiskyrėme, supratę vieni 

kitus. (Nuotrauka iš asmeninio archyvo.) 

2017 m. kovo 27 d. iš Kazlų Rūdos nuskubėjau į Marijampolę, kur 

savivaldybės salėje susitikau ne tik su mokyklų pedagogais, bet ir kolegijos 

dėstytojais. Auditorija kėlė tuos pačius rūpimus klausimus – mokslo metų 

trukmė, direktorių kadencijos, etatinis apmokėjimas, klasių krepšelis ir t. t. 

Pedagogus neramino, kad nekoreguojamas mokinių skaičius klasėje. Tai gali sužlugdyti mokyklas 

regionuose. Gaila, bet Seimo Švietimo ir mokslo komitetas šios problemos tiesiogiai išspręsti 

negali. Belieka laukti ministerijos iniciatyvos. (Nuotrauka iš asmeninio archyvo.) 

2017 m. kovo 29 d. dalyvavau Švietimo ir mokslo komiteto posėdyje. Svarstėme šiuos 

klausimus: 1) Dėl Lietuvos Respublikos mokslo ir studijų įstatymo pakeitimo įstatymo Nr. XII-

2534 1 ir 2 straipsnių pakeitimo įstatymo projekto; 2) Dėl Kūno kultūros ir sporto įstatymo Nr. I-

1151 pakeitimo įstatymo projekto (nauja redakcija); 3) Dėl Seimo nutarimo projekto XIIP-4442; 4) 

Dėl pritarimo Vytauto Didžiojo universiteto ir Lietuvos edukologijos universiteto reorganizavimo 

sujungimo būdu; 5) Dėl 2014-2020 m. ES struktūrinių fondų lėšų paskirstymo ir panaudojimo 

švietimui ir mokslui; 6) Dėl VIP lėšų mokyklų renovacijai ir kitoms švietimo sritims paskirstymo. 

(Plačiau: http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=15925&p_k=1&p_t=170831; http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=159 

26&p_k=1&p_t=171088; http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=15926&p_k=1&p_t=171092.) 

2017 m. kovo 29 d. dalyvavau Pasipriešinimo okupaciniams 

režimams dalyvių ir nuo okupacijų nukentėjusių asmenų teisių ir reikalų 

komisijos posėdyje. Svarstėme Kryžkalnio memorialo ir sušaudytų buvusių 

Lietuvos Respublikos ministrų atminimo įamžinimo klausimus. (D. Stonytės 

nuotrauka; plačiau: http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=16006&p_k =1&p_t=170698; 

http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=16007&p_k=1&p_t=171101.) 

http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=16011&p_k=1&p_t=169851
http://www.lrs.lt/sip/%20portal.show?p_r=16012&p_k=1&p_t=170402
http://www.lrs.lt/sip/%20portal.show?p_r=16012&p_k=1&p_t=170402
http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=16073&p_k=1
http://www.lrs.lt/sip/portal.show?%20p_r=15925&p_k=1&p_t=170598
http://www.lrs.lt/sip/portal.show?%20p_r=15925&p_k=1&p_t=170598
http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=15926&p_k=1&p_t=170746
http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=15925&p_k=1&p_t=170831
http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=159%2026&p_k=1&p_t=171088
http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=159%2026&p_k=1&p_t=171088
http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=15926&p_k=1&p_t=171092
http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=16006&p_k%20=1&p_t=170698
http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=16007&p_k=1&p_t=171101
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2017 m. kovo 29 d. dalyvavau Peticijų komisijos posėdyje. Svarstėme šiuos klausimus: 1) E. 

Pavlovičiaus peticijos „Dėl asmenų, turinčių dalinį ar visišką neveiksnumą, įstatymo priėmimo“ 

nagrinėjimas iš esmės; 2) V. Krivicko peticijos „Dėl Lietuvos Respublikos visuomenės 

informavimo įstatymo 19 straipsnio 2 dalies ir Lietuvos Respublikos Aukščiausios Tarybos 1991 m. 

gruodžio 20 d. nutarimo Nr. I-2132 „Dėl Gruzijos Respublikos nepriklausomybės pripažinimo“ 

pakeitimų“ nagrinėjimas iš esmės; 3) Dėl Informacijos analizės asociacijos kreipimosi „Dėl 

Lietuvos Respublikos gyvūnų gerovės ir apsaugos įstatymo pakeitimų“. (Plačiau: http://www.lrs.lt/ 

sip/portal.show?p_r=16011&p_k=1&p_t=170497; http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r= 16073&p_ k=1.) 

 

DARBAS ŠIAULIŲ APSKRITYJE 
 

2017 m. kovo 3 d. kartu su kolega Stasiu Tumėnu dalyvavau Šiaulių universiteto Lietuvių 

kalbotyros, literatūros ir komunikacijos katedros ir Šiaulių 

apskrities Povilo Višinskio viešosios bibliotekos surengtame 

CXXXVI „Tekstų skaitymų“ vakare. Jis buvo skirtas žymaus 

stilisto, lingvisto, profesoriaus emerito Kazimiero Romualdo 

Župerkos 80-čiui. Vakaras vyko Šiaulių apskrities P. Višinskio 

bibliotekoje. Profesorius skaitė paskaitą apie lietuvių charakterio ir 

kalbėsenos savitumą. K. R. Župerka, baigęs Dotnuvos vidurinę mokyklą, studijavo Šiaulių 

pedagoginiame institute, o 1958 m. pakviestas dirbti ŠPI Lietuvių kalbos ir literatūros katedros 

asistentu. Nuo to laiko jis visą savo gyvenimą paskyrė šiai aukštajai mokyklai. K. R. Župerka praėjo 

visas mokslininko ir dėstytojo karjeros pakopas – nuo asistento iki profesoriaus. Už atsidavimą 

Saulės miestui Šiaulių miesto savivaldybės tarybos 2003 m. rugsėjo 11 d. sprendimu Nr. T-847 jam 

suteiktas Šiaulių Garbės piliečio vardas. Puikus patriotizmo pavyzdys. (Nuotrauka iš asmeninio archyvo.) 

2017 m. kovo 3 d. Šiaulių „Romuvos“ gimnazijoje dalyvavau Tarptautinėje teorinėje-

praktinėje mokinių konferencijoje „Laisvės kelias istorijos tėkmėje“. Ši 

surengta antrą kartą (pernai taip pat dalyvavau). Šiemet sulaukta rekordinio 

dalyvių skaičiaus. Konferencijoje dalyvavo apie 200 mokinių iš 30 mokyklų. 

Jos metu perskaityta 40 pranešimų. Džiugu, kad į konferenciją atvyko ir 

Rygos lietuvių vidurinės mokyklos mokinės, kurios ateityje planuoja 

studijuoti Lietuvoje. Mokinių pranešimus vertino Šiaulių universiteto 

Istorijos ir filosofijos katedros dėstytojai, o taip pat istorijos studijų 

programos studentai. Geriausiais pripažintų pranešimų rengėjai ir mokytojai 

apdovanoti įvairiais prizais. Džiugu, kad geriausius pranešimus parengė ne 

tik Šiaulių, Joniškio, Pakruojo mokiniai, bet ir svečiai iš Vilkyškių, Prienų, Kauno. Galima tik 

padėkoti šio renginio pagrindinei organizatorei, „Romuvos“ gimnazijos istorijos mokytojai, mano 

buvusiai studentei Kristinai Karošaitei už puikią konferenciją. (Nuotrauka iš asmeninio archyvo.) 

2017 m. kovo 3 d. atvykau į Šiaulių suaugusiųjų mokyklą susitikti su pedagogų 

bendruomene. Suaugusiųjų švietimas Šiauliuose pradėtas vykdyti 1921 

m. rugsėjo 1 d. Šiaulių berniukų gimnazijos (dabar – Juliaus Janonio 

gimnazijos) patalpose. Tuo metu mokėsi 95 mokiniai. Nuo to laiko 

keitėsi šios mokyklos pavadinimas ir patalpos. Nuo 1993 m. ji veikia 

buvusiame darželyje (Žemaitės g. 83 A), o 2012 m. pavadinta Šiaulių 

suaugusiųjų mokykla. Tai – gimnazijos tipo suaugusiųjų gimnazija. Kita 

mokyklos paskirtis – gimnazijos tipo tardymo izoliatoriaus ir pataisos įstaigos suaugusiųjų 

http://www.lrs.lt/%20sip/portal.show?p_r=16011&p_k=1&p_t=170497
http://www.lrs.lt/%20sip/portal.show?p_r=16011&p_k=1&p_t=170497
http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=%2016073&p_%20k=1
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mokykla. Reikia pasakyti, kad įstaigos vadovybė puikiai pasirengė mūsų susitikimui. Aš gavau 

daug vertingos informacijos apie tokio tipo švietimo įstaigų veiklą bei problemas. Jau dabar matosi, 

kad reikalinga teisinės bazės korekcija. Tai ir pasistengsiu padaryti Seime. Susirinkusieji pedagogai 

aktyviai domėjosi švietimo reformos perspektyvomis ir pateikė daugybę klausimų. (Nuotrauka iš 

Šiaulių suaugusiųjų mokyklos svetainės: www.suaugusiuju.siauliai.lm.lt.) 

2017 m. kovo 6 d. atvykau į VšĮ Šiaulių universiteto gimnaziją. Malonu sugrįžti į mokyklą, 

kurioje praleidau nemažą gyvenimo dalį. Susitikau su mokytojais, kurie 

domėjosi švietimo sistemos pertvarkos perspektyvomis. Įsitikinau, kad jie 

pritaria mūsų politiniams žingsniams. Mokiniams skaičiau pilietiškumo 

paskaitą, papasakojau apie LR Seimo darbą, narių darbotvarkes, 

numatomas švietimo reformas ir atsakiau į iškilusius klausimus. (Nuotrauka 

iš VšĮ Šiaulių universiteto gimnazijos svetainės: http://www.sugimnazija.lt/galerija/#070-

Pilietiskumo_pamoka.) 

2017 m. kovo 17 d. lankiausi Joniškyje, kur rajono pedagogų bendruomenei pristačiau 

švietimo reformos planą. Susitikimas vyko Joniškio Raudonojoje sinagogoje arba Žieminėje 

sinagogoje. Ji pastatyta 1865 m., o restauruota – 2011 metais. Į 

susitikimą atvyko Joniškio rajono meras Gediminas Čepulis, 

Savivaldybės administracijos direktorius Aivaras Rudnickas, 

švietimo įstaigų vadovai ir darbuotojai. Po pristatymo sulaukiau 

daug klausimų. Žmonėms rūpėjo praktiniai reformos dalykai. 

Deja, bet ne į visus klausimus galėjau atsakyti, nes Švietimo ir 

mokslo ministerija nespėja parengti visų reformai būtinų teisės aktų. Kita vertus, matėsi, kad 

žmonės pritaria permainoms. Malonu buvo sutikti buvusį bendrakursį, dabar Joniškio „Aušros“ 

gimnazijos direktorių Vidmantą Sutniką, kuriam rūpėjo švietimo įstaigų vadovų kadencijų 

problema. Po susitikimo dar kartą įsitikinau, kad tokia reformos aiškinimo forma – optimaliausia, 

nes tik betarpiškas dialogas padeda išsklaidyti abejones ar baimes dėl ateities. (Nuotrauka iš asmeninio 

archyvo.) 

2017 m. kovo 20 d. iš vizito Rygoje tiesiai nuvykau į Pakruojį, kur savivaldybės salėje manęs 

laukė rajono vadovybė bei pedagogų bendruomenės atstovai. 

Aiškinau būsimos švietimo reformos peripetijas. Diskusija buvo 

ilgoka bei turininga. Susirinkusieji daug klausinėjo konkrečių 

dalykų. Deja, bet ne į visus klausimus galėjau atsakyti, nes 

Švietimo ir mokslo ministerija dar nespėjo Seimo Švietimo ir 

mokslo komitetui pateikti detalų reformos planą. Kita vertus, 

manau, kad susirinkusieji buvo supažindinti su aktualia jiems informacija. (T. Elijošiaus nuotrauka.) 

 

KITA VEIKLA 
 

2017 m. kovo 11 d. šiauliečiai įspūdingai pažymėjo 27-ąjį Lietuvos Nepriklausomybės 

atstatymo gimtadienį. Nuo Signatarų alėjos, kuri įkurta mano ir 

Stasio Tumėno iniciatyva, pajudėjo tūkstantinė moksleivių, 

studentų, karių, policininkų, tarnautojų, verslininkų kolona, nešina 

400 metrų ilgio Trispalve. Ji per Šiaulių centrinę Tilžės gatvę 

žygiavo į miesto centrinę Prisikėlimo aikštę, kur vyko pagrindinės 

iškilmės. Vaizdas – tikrai įsimintinas. Na, o 14 val. Chaimo 

http://www.suaugusiuju.siauliai.lm.lt/
http://www.sugimnazija.lt/galerija/#070-Pilietiskumo_pamoka
http://www.sugimnazija.lt/galerija/#070-Pilietiskumo_pamoka
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Frenkelio viloje prasidėjo Lietuvos Nepriklausomybės atkūrimo dienos ir Šiaulių „Aušros“ 

muziejaus 94-ųjų įkūrimo metinių minėjimas. Renginio metu įteikta 2017 m. Pelikso Bugailiškio 

premija, kuri už kryptingą Šiaulių tarpukario modernizmo architektūros tyrinėjimą ir aktualizavimą, 

aktyvų Šiaulių miesto istorijos populiarinimą bei ilgametį bendradarbiavimą su Šiaulių „Aušros“ 

muziejumi atiteko matematikui, architektūros ir kultūros istorijos tyrinėtojui Sigitui Vladui 

Saladžinskui. (Nuotrauka iš asmeninio archyvo.) 

2017 m. kovo 20 d. lankiausi Rygos lietuvių vidurinėje mokykloje (Latvijoje), pernai 

atšventusioje savo 25-metį. 1991 m. rugsėjo 1 d. Rygos 85-oje vidurinėje mokykloje, kuriai 

vadovavo iš Gargždų kilusi Aldona Treija, buvo atidaryta lietuviška 

klasė, joje mokėsi 9 mokiniai. Augant mokinių skaičiui šios 

mokyklos bazėje 1995 m. Rygos Dūmos nutarimu įkurta Rygos 

lietuvių pagrindinė mokykla. 2000 m. jai suteiktas vidurinės 

mokyklos statusas ir paskirtos buvusio vaikų darželio patalpos Prūšų 

gatvėje. Per keletą metų pastatas renovuotas ir išplėstas, pastatyta 

sporto salė, žiemos sodas, 2010 m. šalia esančiame pastate atidarytas 

Popamokinio ugdymo centras. Mokykla dirba pagal Latvijos 

švietimo ir mokslo ministerijos patvirtintus ugdymo planus, kaip 

tautinių mažumų mokykla. Čia dėstoma lietuvių kalba, etnokultūra, veikia dramos ir šokių 

kolektyvai, būreliai ir fakultatyvai. Įspūdžiai kuo puikiausi. Visur švara, tvarka, nemokami pietūs 

1–9 klasių moksleiviams (tokia tvarka egzistuoja visose Rygos mokyklose). Vaikai puikiai kalba 

lietuviškai. Susitikau su moksleiviais, kuriuos pakviečiau studijuoti Lietuvoje. Ilgai kalbėjausi su 

buvusia mokyklos direktore, šiemet 80-metį atšventusia Aldona Treija, dabartine vadove Jolanta 

Nagle bei direktorės pavaduotoju neformaliam ugdymui, Lietuvos istorijos, etnokultūros mokytoju 

Rolandu Žalnieriumi. Tai – pavyzdinė mokykla, kuri tapo elitine Rygos švietimo įstaiga. Į ją 

veržiasi mokytis ne tik lietuviai, bet ir latviai. Beje pastarieji mokosi lietuvių kalbos. Dabar 

mokyklos vadovybė svajoja apie 500 vietų aktų salę, kuri taptų Rygos miesto Latgalės rajono 

kultūros centru. Ši mokykla – puikiausias jaunimo tautinės tapatybės formavimo bei patriotizmo 

ugdymo pavyzdys. (T. Elijošiaus nuotrauka.) 

 

ŽINIASKLAIDA 
 

Daviau interviu šiems laikraščiams: 

 

 2017-03-03 Šiaulių apskrities ir miesto laikraščiui „Šiaulių kraštas“ –                   

Rūta Jankuvienė „Vilniaus universitetas tiesia ranką Šiaulių universitetui“, plačiau: 

http://www.skrastas.lt/?data=2017-03-04&rub=1065924812&id=1488475182; 

 

 2017-03-21 Šiaulių apskrities ir miesto laikraščiui „Šiaulių kraštas“ –                

Loreta Ripskytė „Švietimo laukia didelės permainos“, plačiau: http://www.skrastas.lt/?data=2017-

03-21&rub=1065924812&id=1490026135; 

 

 2017-03-27 Panevėžio krašto savaitraščiui „Panevėžio balsas“ – Daiva Savickienė 

„Tiesę kelius į Nepriklausomybę“, plačiau: https://www.naujienos.lt/leidinys/paneveziobalsas 

/106732/. 

 

http://www.skrastas.lt/?data=2017-03-04&rub=1065924812&id=1488475182
http://www.skrastas.lt/?data=2017-03-21&rub=1065924812&id=1490026135
http://www.skrastas.lt/?data=2017-03-21&rub=1065924812&id=1490026135
https://www.naujienos.lt/leidinys/paneveziobalsas%20/106732/
https://www.naujienos.lt/leidinys/paneveziobalsas%20/106732/
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DARBAS SU RINKĖJAIS 
 

Seimo nario darbas neatsiejamas nuo bendravimo su rinkėjais. Kreipkitės Jums aktualiais 

klausimais. Rinkėjus aš priimu: 

– kiekvieną penktadienį nuo 11 iki 13 val. biure Šiauliuose, Aušros al. 15, I aukštas; 

– pirmą mėnesio penktadienį nuo 14 iki 16 val. Pakruojo rajono savivaldybėje; 

– paskutinį mėnesio penktadienį nuo 14 iki 16 val. Joniškio rajono savivaldybėje. 

 

Būtina išankstinė registracija nurodytais telefonais ar elektroninio pašto adresais kontaktų 

skiltyje arba: tel. (8 5) 239 6692, mob. 8 668 42 281, el. p. Arunas.Gumuliauskas@lrs.lt.  
 

KONTAKTAI 
 

Mano kontaktai: mob. 8 668 42 281, 

el. p. Arunas.Gumuliauskas@lrs.lt 

  

Mano kabineto adresas Vilniuje: Lietuvos Respublikos Seimas 

Gedimino pr. 53, LT-01109 Vilnius 

III rūmai 412 kabinetas 

Tel. (8 5) 239 6692 

  

Mano biuro adresas Šiauliuose: Aušros al. 15, LT-76299 Šiauliai (I aukštas) 

  

Mano biuro adresas Joniškyje: Joniškio rajono savivaldybė, 

Livonijos g. 4, LT-84124 Joniškis 

  

Mano biuro adresas Pakruojyje: Pakruojo rajono savivaldybė, 

Kęstučio g. 4, LT-83152 Pakruojis 

  

 

Mano padėjėjai-sekretoriai Vilniuje, Joniškyje, Pakruojyje, Šiauliuose: 

Egidijus Elijošius (Šiauliuose): mob. 8 612 03 532, el. p. egidijus.elijosius@lrs.lt; 

Tautvydas Elijošius (Šiauliuose): mob. 8 612 04 129, el. p. tautvydas.elijosius@lrs.lt; 

Kristina Karošaitė (Šiaulių regione): mob. 8 696 80 948, el. p. kristina.karosaite@lrs.lt; 

Edmita Ieva Maurukaitė (Vilniuje): mob. 8 671 19 415, el. p. edmita.maurukaite@lrs.lt; 

Rimantė Misiūnienė (Joniškyje): mob. 8 687 13 329, el. p. rimante.misiuniene@joniskis.lt; 

Alvydas Žuvininkas (Pakruojyje): mob. 8 682 16 143, el. p. a.zuvininkas@gmail.com. 

 

Asmeninė svetainė socialiniame tinkle: 

https://www.facebook.com/Gumuliauskas.Arunas/ 

 

Rengiant ataskaitą dėkoju savo padėjėjams-sekretoriams ir nuotraukų autoriams. 

mailto:Arunas.Gumuliauskas@lrs.lt
https://www.facebook.com/Gumuliauskas.Arunas/

